
Protokół nr XII/07 
z sesji Rady Gminy Górzyca 

odbytej dnia 30 listopada 2007 r. w sali narad Urzędu Gminy (Centrum 
Spotkań Polsko-Niemieckich). 

 
 
Przewodniczący Rady Gminy p. Bogdan Nerko o godzinie 1300 otworzył sesję 
i po powitaniu radnych i gości oświadczył, że zgodnie z listą obecności na sesji 
obecnych jest 14 radnych  (nieobecny radny Łukasz Bastkowski) i stwierdził 
prawomocność obrad.    
Przewodniczący przedstawił wniosek Wójta Gminy Górzyca o zmianę porządku 
obrad sesji poprzez dodanie do pkt. 8 pkt 8a o treści „Podjęcie uchwały w 
sprawie zmian w uchwale Nr IV/20/06 Rady Gminy Górzyca w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Górzyca na rok 2007. 
  
Przewodniczący Rady zapytał, czy radni wnoszą inne propozycje do porządku 
obrad sesji.  
 
Radni nie zgłosili żadnych uwag do porządku obrad sesji. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne wprowadzenie do 
porządku obrad ww. zmian. 
 
Radni w głosowaniu jawnym 12 głosami „za” przy 2 głosach „przeciwnych” 
zdecydowali o wprowadzeniu zmian w porządku obrad sesji. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad XII sesji. 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie  porządku obrad. 
3. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/41/99 Rady Gminy  w 

Górzyca  z dnia 29 marca 1999 roku w sprawie założenia Zespołu Szkół. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej 

opłaty adiacenckiej naliczanej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w 
wyniku podziału nieruchomości. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od środków transportowych. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości          

w roku 2008. 
8a. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale Nr IV/20/06 Rady Gminy  
     Górzyca w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Górzyca na rok 2007. 

 



9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie i budżetu Gminy Górzyca 
na 2007 rok. 

10. Sprawozdanie Prezesa Klubu Sportowego „ODRA” na temat działalności 
klubu i funkcjonowania sportu w gminie oraz informacja w sprawie 
wydatkowania dotacji gminy na działalność klubu w roku 2007. 

11. Ocena funkcjonowania Gminnego Ośrodka Kultury i Kompleksu 
Sportowo-Rehabilitacyjnego. 

12. Ocena funkcjonowania Warsztatu Terapii Zajęciowej w Żabicach w 2007 
roku.      

13. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
14. Interpelacje  radnych Rady Gminy. 
15. Wolne wnioski i informacje. 
16. Zakończenie obrad XII sesji Rady Gminy.  

 
Realizacja porządku obrad: 
 
Ad. 1 i 2 Zrealizowano na wstępie . 

 
Ad. 3 
Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 
Wójt Gminy poinformowała radnych, że na sesji obecny jest Pan Piotr Chara 
Prezes Zarządu Fundacji Zielona Dolina Odry i Warty i poprosił go o 
uzasadnienie wniosku Fundacji o poręczenie kredytu. 
 
Pan Piotr Chara poinformował radnych, że w związku realizowanym w ramach 
pilotażowego projektu Leader+  projektu pn. „Kształtowanie czynników 
rozwojowych Regionu Wielkich Rzek Ziemi Lubuskiej w oparciu o potencjał 
ludzki, przyrodniczy i kulturowy oraz pobudzanie tożsamości regionalnej wśród 
mieszkańców”. Ponieważ ostatnia transza wzrosła i nastąpiło znaczne 
zwiększenie przeniesionych środków na realizację projektu, Fundacja zmuszona 
jest zwiększyć kredyt na zabezpieczenie tego zadania. Terminy są przyspieszone 
i w związku z tym nasz wniosek o zwiększenie poręczenia kredytowego przez 
Gminę do wysokości 88 tys. zł został skierowany w trybie pilnym. 
 
Radna Maria Syktus spytała na jakie zadania te pieniądze  będą przeznaczone? 
Pan Chara odpowiedział, że realizując ww. projekty tzw. miękkie przystąpimy 
do kolejnego etapu. Wydając środki zgodnie z harmonogramem projektu 
właściwie, możemy przystąpić do dalszej realizacji. Projekt daje szansę rozwoju 
turystycznego dla Gminy Górzyca i regionu. 
 
Wójt Gminy Tomasz Kowalczyk przedstawił informacje z działalności               
w okresie międzysesyjnym. 

 



- w dniu dzisiejszym podpisany został wniosek o pozwolenie na budowę 
oczyszczalni ścieków  (wspólne zadanie z miastem Słubice); 
- w trakcie analizy jest zlecenie wykonania projektu hali gimnastycznej przy 
Kompleksie Sportowo-Rehabilitacyjnym – koszt wykonania  projektu ok. 18 
tys. zł +VAT, 2,5 mln. koszt budowy hali gimnastycznej (Pan Robert Stolarski 
przedstawił radnym wstępny projekt hali gimnastycznej i zdjęcia podobnego 
obiektu); 
- na dzień 10 grudnia br. ogłoszony został przetarg na wykonanie miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Górzyca; 
- Wójt poinformował o negatywnej odpowiedzi na wniosek MOW o obniżenie 
podatku liniowego; 
- w dniach 26-27 listopada br. Wójt będzie uczestniczył w Kongresie 
Samorządów, który odbędzie się w Piechowicach (prezentacja Gminy 
Podgórzyn); 
- modernizacja wałów przeciwpowodziowych przebiega zgodnie z planem, 
prace są zaawansowane – w trakcie przygotowania jest projekt budowy ścieżki 
rowerowej Słubice – Kostrzyn nad Odrą; 
- w trakcie budowy jest chodnik w Owczarach, fotoradar jest już czynny; 
- otrzymaliśmy obietnicę Agencji Nieruchomości Rolnych dofinansowaniu prac 
projektowych modernizacji wodociągów w Pamięcinie; 
- pozyskaliśmy środki z rezerwy PFRON w wys. 60 tys. zł  na działalność 
podstawową Warsztatu Terapii Zajęciowej – udział gminy 5%; 
- Remont budynku po Straży Granicznej przebiega zgodnie z planem; 
- w dniach 15-16 grudnia w Kompleksie Sportowo-Rehabilitacyjnym w 
Górzycy odbędzie się impreza sportowa – Puchar Polski w Kolarstwie 
Przełajowym. 
  
Ad. 4 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/41/99 Rady Gminy             
w Górzyca  z dnia 29 marca 1999 roku w sprawie założenia Zespołu Szkół. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Maria Palichleb.  
Poinformowała radnych, że w związku z wyznaczeniem nowej siedziby dla OPS 
w Górzycy oraz prowadzoną budową łącznika mającego na celu połączenie 
budynku Zespołu Szkół w Górzycy przy ul. Wolności 17 z budynkiem Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Górzycy przy ulicy Wolności 15 i planowanym 
przekazaniem budynku OPS w Górzycy przy ulicy Wolności 15 dla potrzeb 
Zespołu Szkół w Górzycy przedkłada się projekt  uchwały wyposażający Zespół 
Szkół w dodatkowy majątek – budynek OPS na potrzeby Zespołu zgodnie z art. 
18 ust.2 pkt 9 lit „h” ustawy o samorządzie gminnym, który stanowi, że do 
wyłącznej właściwości rady gminy należy tworzenie, likwidacja i reorganizacja 
przedsiębiorstw, zakładów i innych gminnych jednostek oraz wyposażania ich w 
majątek  oraz zgodnie z art. 40 ust. 2 pkt 2 ww ustawy organy gminy mogą 

 



wydawać akty prawa miejscowego w zakresie organizacji urzędów i instytucji 
gminnych. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 27 listopada br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany               
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  jednogłośnie 14 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XII/70/07 w sprawie zmiany uchwały Nr IV/41/99 Rady 
Gminy  w Górzyca  z dnia 29 marca 1999 roku w sprawie założenia Zespołu 
Szkół. /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 
Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Maria Palichleb.  
Poinformowała radnych , że na wniosek Rady Miasta Słubice  dokonuje się 
zmiany w § 3 porozumienia w sprawie stanowiska Lokalnego operatora 
Społeczeństwa Informacyjnego, które uchwalone było na XI sesji Rady Gminy 
Górzyca.  
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 27 listopada br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany               
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  jednogłośnie 14 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XII/71/07 w sprawie zawarcia porozumienia 
międzygminnego /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 6 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty 
adiacenckiej naliczanej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w wyniku 
podziału nieruchomości. 
 

 



Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Kierownik Referatu Rozwoju 
Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej Helena Adamkiewicz.  
Poinformowała radnych, że zgodnie z art.98a ust.1 ustawy z dnia 21 sierpnia 
1997r o gospodarce nieruchomościami (Dz.U. z 2004r Nr 261 poz.2603 z późn. 
zm.) w wyniku podziału nieruchomości Wójt Gminy może w drodze decyzji 
ustalić opłatę adiacencką z tytułu wzrostu wartości nieruchomości. Wysokość 
stawki procentowej opłaty adiacenckiej ustala rada gminy w drodze uchwały, w 
wysokości nie większej niż 30% różnicy wartości  nieruchomości. Ustalanie 
opłaty adiacenckiej może nastąpić w terminie 3 lat od dnia w którym decyzja 
zatwierdzająca podział nieruchomości stała się ostateczna albo orzeczenie o 
podziale stało się prawomocne. Wartość nieruchomości przed podziałem i po 
podziale określa się  według cen na dzień wydania decyzji o ustaleniu opłaty 
adiacenckiej. Najwyższa Izba Kontroli zarzuca gminom, że pozbawiają się 
dochodów budżetowych, ponieważ nie pobierają opłaty adiacenckiej. 
Dodała, że art. 18 ust.2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990r o samorządzie 
gminnym (Dz.U. z 2001r Nr 142 poz. 1591 z późn. zm.) mówi, że do 
właściwości rady gminy należy stanowienie w innych sprawach zastrzeżonych 
ustawami do kompetencji rady gminy. Natomiast art.40 ust.1 mówi, że na 
podstawie upoważnień ustawowych gminie przysługuje prawo stanowienia 
aktów prawa miejscowego obowiązującego na obszarze gminy.         
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 27 listopada br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany               
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  jednogłośnie 14 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XII/72/07 w sprawie ustalenia wysokości stawki 
procentowej opłaty adiacenckiej naliczanej z tytułu wzrostu wartości 
nieruchomości w wyniku podziału nieruchomości  /uchwała stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu. 
  
Ad. 7 
Podjęcie uchwały w sprawie podatku od środków transportowych. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Kierownik Referatu Rozwoju 
Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej Helena Adamkiewicz Nr XII/73/07 
Poinformował radnych, że zgodnie z art 18 ust.2 pkt 8 ustawy z dnia 8 marca 
1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2001 r Nr 142, poz. 1592 ze 
zmianami) do wyłącznej  właściwości rady gminy należy podejmowanie uchwał 

 



w sprawach podatków i opłat w granicach określonych w odrębnych ustawach 
(ustawa o podatkach i opłatach  lokalnych, podatek rolny). Na podstawie art. 10 
ust 1 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych (Dz.U. z  2006 r. Nr  121 poz. 
844 z późn. zm) Rada gminy, w drodze uchwały, określa wysokość stawek 
podatku od środków transportowych , z tym że roczna stawka podatku od 
jednego środka transportu nie może przekroczyć   rocznie górnych granic 
stawek  kwotowych w podatku od środków transportowych określonych przez 
ministra do spraw finansów publicznych który w drodze obwieszczenia, w 
Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej “Monitor Polski”. 
Obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia 10 października 2007 r. w sprawie 
stawek podatku od środków transportowych określono  minimalne  stawki 
podatku od środków transportowych  obowiązujące w 2008 r. (M.P. z dnia 19 
października 2007 r. Nr 76, poz. 813).  Stawki przeliczane są zgodnie z 
procentowym wskaźnikiem EURO i walut krajowych ogłaszanym w  Dzienniku 
Urzędowym Unii Europejskiej na pierwszy dzień roboczy października danego 
roku w stosunku do kursu EURO    w roku poprzedzającym rok podatkowy, w 
przypadku gdy wskaźnik ten jest wyższy niż 5 %. Przeliczone stawki zaokrągla 
się do pełnych groszy.   
   
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 27 listopada br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany               
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  jednogłośnie 14 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XII/73/07 w sprawie podatku od środków transportowych 
/uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad. 8 
Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości                  
w roku 2008. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Kierownik Referatu Rozwoju 
Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej Helena Adamkiewicz.  
Poinformowała radnych, że zgodnie z art. 18 ust.2 pkt 8 ustawy z dnia 8 marca 
1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2001 r.  Nr 142, poz. 1592 z późn. 
m.) do wyłącznej właściwości Rady Gminy należy podejmowanie uchwał w 
sprawach podatków i opłat w granicach określonych  w odrębnych ustawach 
(ustawa o podatkach i opłatach lokalnych, podatek rolny). Zgodnie z art. 7 ust. 3 

 



ustawy z dnia12 stycznia 1991 r  o podatkach i opłatach lokalnych (Dz. U. z 
2006, Nr 121, poz. 844 z późn zm) Rada Gminy w drodze uchwały może 
wprowadzić inne zwolnienia przedmiotowe niż określone w ustawie 
o podatkach i opłatach lokalnych. W projekcie uchwały proponuje się 
dodatkowe zwolnienia przedmiotowe od gruntów i budynków zajmowanych na 
świadczenie usług w zakresie opieki społecznej, kultury, kultury fizycznej 
i sportu oraz świetlice wiejskie, a także w zakresie ochrony przeciwpożarowej.  
W uchwale proponuje się ponadto zwolnienie gruntów i budowli związanych 
z uzdatnianiem i dostarczaniem wody oraz oczyszczaniem i odprowadzaniem 
ścieków w zakresie gospodarki komunalnej oraz zwolnienia gruntów 
i budynków gminnych, o ile nie są we władaniu innych osób i nie jest 
prowadzona w nich działalność gospodarcza. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 27 listopada br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany               
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  13 głosami „za” przy 1 głosie 
„przeciwnym” podjęła uchwałę Nr XII/74/07 w sprawie zwolnień od podatku od 
nieruchomości  w roku 2008 /uchwała stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad. 8a.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale Nr IV/20/06 Rady Gminy      
Górzyca w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Górzyca na rok 2007. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska. 
Poinformowała radnych, że w uchwale dokonuje się zmiany uchwały Nr 
IV/20/06 z 29 grudnia 2006 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Górzyca na 
2007 rok  zwiększając łączną kwotę poręczeń i gwarancji w roku budżetowym 
do wys. 88.000 zł.  Zmiany w budżecie spowodowane są koniecznością 
udzielenia poręczenia kredytowego dla Fundacji Zielonej Doliny Odry i Warty 
na dofinansowanie projektu przez Fundacje Programów Pomocy dla Rolnictwa.  
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 

 



W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych, 11 głosami „za” przy 3 głosach 
„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XII/75/07 w sprawie zmian w 
uchwale Nr IV/20/06 Rady Gminy Górzyca w sprawie uchwalenia budżetu 
Gminy Górzyca na rok 2007 /uchwała stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad. 9 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie i budżetu Gminy Górzyca na 
2007 rok. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska.  
Poinformowała radnych, że w projekcie uchwały zawarte są zmiany dochodów i 
wydatków budżetu gminy na rok 2007 o kwotę 33.798 zł oraz zmienia się 
załącznik nr 4 do uchwały Nr IV/20/06 z dnia 29 grudnia w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Górzyca na 2007 rok. 

 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 27 listopada br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany               
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  jednogłośnie 14 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XII/75/07 w sprawie zmian w budżecie i budżetu Gminy 
Górzyca na 2007 rok  /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 10 
Sprawozdanie Prezesa Klubu Sportowego „ODRA” na temat działalności klubu 
i funkcjonowania sportu w gminie oraz informacja w sprawie wydatkowania 
dotacji gminy na działalność klubu w roku 2007. 

 
Sprawozdanie przedstawił i omówił Prezes Klubu Sportowego Robert Stolarski. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 27 listopada br. sprawozdanie zostało pozytywnie zaopiniowane               
i otworzył dyskusję.  
 
Radny Ryszard Dębiński spytał czy możliwe jest, aby Klub Sportowy 
dofinansował lekkoatletykę w szkołach podstawowych i z czego wynika 
zadłużenie wykazane w przedłożonym sprawozdaniu? Członek Zarządu  KS 

 



odpowiedział, że nie ma takiej możliwości, aby Klub Sportowy finansował inną 
działalność nie związaną z Klubem Sportowym ODRA. Szkoły mogą ubiegać 
się o dofinansowanie z budżetu gminy. Zadłużenie wykazane w sprawozdaniu 
wynika z bieżących wydatków – opłat regulaminowych jakie ponosi KS. 
 
Radny Mieczysław Mikulski spytał czy na dzień dzisiejszy są zaległości w 
płatnościach wynagrodzenia dla trenera Pana Heppner? Członek Zarządu KS 
odpowiedział, że do wypłaty jest tylko bieżące świadczenie. 
 
Radni nie wnieśli innych uwag i wniosków. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że sprawozdanie zostało przyjęte. 

 
 

Ad. 11 
Ocena funkcjonowania Gminnego Ośrodka Kultury i Kompleksu Sportowo-
Rehabilitacyjnego. 
 
Sprawozdanie przedstawiła i omówiła Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury 
w Górzycy Małgorzata Gniewczyńska. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 27 listopada br. sprawozdanie zostało pozytywnie zaopiniowane               
i otworzył dyskusję.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że sprawozdanie zostało przyjęte. 

 
Ad. 12 
Ocena funkcjonowania Warsztatu Terapii Zajęciowej w Żabicach w 2007 roku.   
 
Sprawozdanie przedstawiła i omówiła Kierownik Warsztatu Terapii 
Zajęciowej w Żabicach Monika Karasińska. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 27 listopada br. sprawozdanie zostało pozytywnie zaopiniowane               
i otworzył dyskusję.  
 
Radny Ryszard Dęiński spytał, czy możliwe jest wykorzystanie busa 
pozyskanego ze środków PFRON na inne przewozy? 
Kierownik WTZ odpowiedziała, że wystosowane były zapytania w tej sprawie 
do Zarządu PFRON jednak odpowiedzi są niejednoznaczne i wskazują na 

 



możliwość wykorzystania pojazdu na przewozy nie tylko podopiecznych WTZ. 
Wystąpimy o zgodę do Zarządu PFRON o udostępnienie busa na inne 
przewozy. 
 
Radni nie wnieśli innych wniosków i pytań. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że sprawozdanie zostało przyjęte. 

   
Ad. 13 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy radni zgłaszają uwagi do 
protokołu z obrad  XII sesji Rady Gminy. 
 
Radni nie zgłosili uwag do protokołu i w wyniku głosowania jawnego protokół 
został przyjęty jednogłośnie 14 głosami „za”. 

 
Ad. 14 
Interpelacje  radnych Rady Gminy. 
 
Radny Ryszard Dębinski stwierdził, że na wcześniejszych sesjach Rady 
Gminy nie było takich informacji, jednak mieszkańcy Górzycy zadają mu 
pytania na temat organizacji przedszkola w Górzycy – poprosił o informacje w 
tej sprawie? Ponadto spytał kiedy na cmentarzu w Górzycy zostanie 
odbudowany ołtarz i dlaczego wniosek Pani Moniki Robowskiej w sprawie 
wykupu mieszkania jest załatwiany negatywnie? 
Wójt Gminy odpowiedział, że odbyło się spotkanie z zainteresowanymi 
rodzicami w sprawie utworzenia przedszkola, jest duże zainteresowanie i 
deklaracje pomocy rodziców przy tworzeniu tej jednostki. Dodał, że jest 
koncepcja utworzenia przedszkola przy GOK w Górzycy jako pracownię 
edukacyjno-dydaktyczną. Na razie są to plany i w terminie późniejszym zapadną 
decyzje co do utworzenia takiej działalności.    
Ołtarz na cmentarzu w Górzycy zostanie odbudowany, jednak do tej pory nie 
wpłynął stosowny wniosek i to zdanie nie było ujęte w budżecie. 
Odpowiadając na pytanie w sprawie sprzedaży lokalu mieszkalnego dla Pani 
Moniki Robowskiej Wójt stwierdził, że przedmiotowe mieszkanie znajdujące 
się na osiedlu 40 lecia PRL w Górzycy zostało przekazane Gminie Górzyca 
przez Agencję Nieruchomości Rolnej Oddz. Terenowy w Gorzowie Wlkp. na 
cele związane z oświatą. Mieszkanie zostało przeznaczone jako mieszkanie 
służbowe dla nauczyciela specjalisty. Sprzedając go gmina pozbędzie się tak 
ważnego atutu, który dla pozyskania poszukiwanego specjalisty jest bardzo 
ważny. Pani Robowska otrzymała odpowiedź, że w przyszłorocznym budżecie 
zaplanowane będą środki finansowe na przeprowadzenie remontu tego 

 



mieszkania, jednak gmina nie przeznaczy mieszkania do sprzedaży. Sprzedając 
mieszkanie nie będziemy mieli żadnego wpływu na decyzje właściciela czyli 
Pani Robowskiej, która w każdej chwili może wyjechać lub je sprzedać. 
 
Radna Wiesława Drahynicz spytała kiedy przewiduje się zakończenie 
rozpoczętego remontu świetlicy wiejskiej w Laskach Lubuskich? 
Wójt Gminy odpowiedział, mamy zobowiązania i na innych zadaniach gmina 
się skupiła,  w trakcie modernizacji jest budynek po Straży Granicznej przy ul. 
Kostrzyńskiej w Górzycy, jest to dość duże zadanie, które musi być zakończone 
z uwagi na dotację wojewody w wysokości 110 tys. zł w terminie do końca 
grudnia br. Pracownicy Zakładu Gospodarki Komunalnej wspierają prace 
remontowe właśnie tego budynku i w tej sytuacji remont świetlicy wiejskiej w 
Laskach Lubuskich jest przełożony na termin późniejszy. Zadecydowała 
ważność zadań. Wójt zapewnił, że remont świetlicy wiejskiej zostanie 
zakończony najpóźniej do maja 2008 r.  
 
Radana Maria Syktus spytała czy projekt budżetu na 2008 rok przewiduje 
modernizację drogi Żabice – Spudłów, ponieważ Starosta Słubicki deklaruje 
udział Powiatu Słubickiego w tym zadaniu. 
Wójt Gminy odpowiedział, że jeżeli będą takie decyzje Starosty to budżet 
zostanie dostosowany i na pewno włączymy się do tego zadania. 
 
Radna Maria Syktus - weryfikując budżet gminy stwierdziła, że są 
wprowadzane do realizacji różne zadania w trakcie roku, jej zdaniem nie zawsze 
ważne w hierarchii różnych zgłaszanych potrzeb. Niektóre zadania, jak np. 
projekt uchwały o poręczenie kredytu wprowadzony do porządku obrad na 
dzisiejszej sesji radni otrzymują późno  i jest mało czasu na zapoznanie się z 
zagadnieniem. Chcielibyśmy, aby takie ważne finansowe decyzje przedstawiane 
były wcześniej. 
Sekretarz Gminy odpowiedziała, że wniosek na poręczenie kredytowe dla 
Fundacji Zielonej Doliny Odry i Warty na dofinansowanie projektu przez 
Fundację Programów Pomocy dla Rolnictwa wpłynęło dosłownie w ostatniej 
chwili i zgodnie z § 60 pkt 4 Statutu Gminy Górzyca „Wójt może zgłaszać 
projekty uchwał w sprawach nagłych bez konieczności zachowania terminu 14 
dni przed sesją, pod warunkiem uzyskania zgody Rady Gminy na wprowadzenie 
projektu uchwały do porządku obrad sesji” co uczynił. 
Skarbnik Gminy dodała, że również jak radni o wniosku Fundacji „Zielonej 
Doliny Odry i Warty” dowiedziała się dwa dni wcześniej i temat jest 
rozstrzygnięty na gorąco. 
 
Radny Kazimierz Filipowicz spytał czy modernizacja drogi w Żabicach 
zakończona zostanie montażem barierek i kiedy zostanie zainstalowane 

 



oświetlenie ulicy Cmentarnej w Żabicach. Radny stwierdził, że ten problem 
zgłaszał już w ubiegłej kadencji rady. 
Wójt Gminy odpowiedział, że w sprawie montażu barierek Zarząd Dróg 
podejmie decyzję jak to zrobić, ponieważ występują jakieś problemy. W temacie 
oświetlenia ulicy Cmentarnej w Żabicach odpowie radnemu w terminie 
późniejszym. 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść pisemnej odpowiedzi na 
interpelację zgłoszoną na ostatniej sesji  na temat gospodarki odpadami stałymi i 
ciekłymi na terenie Gminy Górzyca. – pisemne informacje przygotowane przez 
Kierownika Zesp. ds. Funduszy Strukturalnych i Ochrony Środ. Roberta 
Stolarskieg i Kierownika ZGK Zbigniewa Nerko stanowią załącznik do 
protokołu. 
 
Radna Maria Syktus  nawiązała do odpowiedzi na interpelację zgłoszona na 
poprzedniej sesji przez Przewodniczącego Rady Gminy i spytała jak rozumieć 
stwierdzenie, że „składowanie odpadów zależy od edukacji”? 
Odpowiedzi udzielił Kierownik Zesp. Ds. Funduszy Strukturalnych UE i 
Ochrony Środowiska Robert Stolarski i stwierdził, że poprzez edukację 
rozumiana jest cała kampania prowadzona przez CZG12 mająca na celu 
poprawę świadomości mieszkańców Gminy Górzyca na tematy ochrony 
środowiska, segregacji odpadów i ekologii. Edukacją objęta jest młodzież 
szkolna jak również dorośli mieszkańcy gminy. 
 
Radna Maria Syktus spytała czy możliwym jest wprowadzenie tzw. „podatku 
śmieciowego”. Stwierdziła, że po ostatniej podwyżce za usługi firmy 
ALTVATER na pewno wielu mieszkańców gminy zrezygnowałaby z jej usług i 
skorzystała i innych tańszych ofert. Spytała czy istnieje możliwość ustawienia 
pojemników na segregację śmieci na ulicy Ceglanej i na Osiedlu w Górzycy. 
Pan Stolarski odpowiedział, że po wprowadzeniu podatku śmieciowego 
opracowane będą warianty działalności gminy w tym temacie, na pewno 
koniecznym będzie uruchomienie Straży Gminnej. W sprawie ustawienia 
pojemników na segregację śmieci poinformował, że otrzymujemy je z CZG12     
i sukcesywnie są lokowane na terenie gminy zgodnie ze zgłoszeniami 
mieszkańców. 
  
Ad. 15 
Wolne wnioski i informacje. 
 
Radna Maria Pakos poinformowała, że przed modernizacją drogi w Czarnowie 
było ograniczenie prędkości do 40 km/h na drodze do skrzyżowania z drogą 
Kostrzyn - Słońsk, w tej chwili nie ma żadnego ograniczenia i jest to 
niebezpieczne. Na tym odcinku drogi występują dość często wypadki i należy 
zwrócić na ten fakt uwagę. 

 



 
Kier. Zesp. Ds. Fund. Strukturalnych i Ochrony Środowiska Robert 
Stolarski odpowiedział, że w trakcie przygotowań są ograniczenia w ruchu 
drogowym na odcinku drogi Czarnów – Górzyca i uwaga radnej zostanie 
zweryfikowana. 
 
Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury Małgorzata Gniewczyńska zaprosiła 
do udziału w wigilii integracyjnej organizowanej po raz kolejny w Górzycy w 
dniu 21 grudnia br. oraz przekazała radnym i sołtysom kalendarz imprez 
kulturalno-sportowych na rok 2008.` 
 
Sekretarz Gminy Maria Palichleb poinformowała, że kolejna sesja Rady 
Gminy planowana jest na dzień 21 grudnia br., a dzień 24.12.br. jest dniem 
wolnym od pracy w Urzędzie Gminy w Górzycy i jednostkach org. Gminy za 
odpracowaniem w dniu 8.12.br. 

 
Ad. 16 
Zakończenie obrad XII sesji Rady Gminy.  
 
Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad sesji oraz brak dalszej dyskusji 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął XII sesję Rady Gminy Górzyca  
/godz. 1440. 

Przewodniczący Rady Gminy 
(-) Bogdan Nerko 

 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała Grażyna Markowska. 
 

 
 
 

 


